
P R O T O K Ó   Nr III/06
z obrad III Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie

z/s w Mszanowie

Sesja odby a si  w dniu 28 grudnia 2006 roku, w sali narad Urz du Gminy w
Mszanowie i trwa a w godz. od 1000 do 1150. Uczestniczyli wszyscy radni.
Lista obecno ci stanowi za cznik nr 1.

Spoza cz onków Rady w Sesji uczestniczyli:
- Wójt Roman Tr pczy ski
- Z-ca Wójta i Sekretarz Gminy Renata Sli ewska
- Skarbnik Gminy Ewa pi ewska
- radca prawny Witold Lendzion
- Komendant Gminny Ochotniczych Stra y Po arnych Janusz upaczewski
- Dyrektor Gminnego Zespo u O wiaty i Kultury Krystyna Danielewska
- Kierownik Gminnego O rodka Pomocy Spo ecznej Ewelina Tuchalska
- Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej – Halina Kaczmarska
- Kierownik Gospodarstwa Pomocniczego przy Urz dzie Gminy Mieczys aw Wojtaszko
- so tysi wymienieni w za czniku nr 2

Porz dek obrad:
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum
2. Wybór sekretarza obrad.
3. Przyj cie protoko u z obrad II Sesji.
4. Zg aszanie zmian do porz dku obrad.
5. Informacja o dzia alno ci Wójta w okresie mi dzysesyjnym.
6. Zapytania i wnioski.
7. Podj cie uchwa y w sprawie zmiany bud etu gminy na rok 2006.
8. Podj cie uchwa y w sprawie uchwalenia bud etu gminy na rok 2007.
9. Podj cie uchwa y w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi zywania

Problemów Alkoholowych na rok 2007.
10.Podj cie uchwa y w sprawie delegowania przedstawicieli do Stowarzyszenia

Gmin, Miast i Powiatów Dorzecza Drw cy.
11. Podj cie uchwa y w sprawie wyznaczenia przedstawicieli do Zwi zku Gmin

Ziemi Nowomiejskiej.
12.Podj cie uchwa y w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania,

przyznawania i wyp acania nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego oraz
okre laj cego tryb i kryteria przyznawania nagród dla nauczycieli
zatrudnionych w szko ach prowadzonych przez Gmin  Nowe Miasto
Lubawskie.

13.Odpowiedzi na zapytania i wnioski.
14.Zamkni cie obrad Sesji.

Przebieg obrad:

Ad 1
Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum nast pi o jak na wst pie protoko u.

Ad 2
Sekretarzem obrad wybrano radnego Romana Jadanowskiego.
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Ad 3
Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara poprosi  sekretarza II Sesji o
przedstawienie informacji o protokole Sesji.

Radna Barbara Grzywacz poinformowa a, e zapozna a si  z protoko em z
poprzedniej Sesji, jego tre  odzwierciedla przebieg obrad i wnioskowa a o przyj cie.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie przyj a protokó  z II Sesji.

W g osowaniu bra o udzia  14 radnych.

Ad 4
Nie zg oszono zmian do porz dku obrad.

Ad 5
Wójt przedstawi  informacj  o swojej dzia alno ci w okresie mi dzysesyjnym:
- 7 grudnia odby o si  posiedzenie Rady Gminnej Ludowych Zespo ów Sportowych,
podsumowano dzia alno  w roku 2006,
- w dniach 8-10 grudnia, Wójt uczestniczy  w seminarium zorganizowanym przez Rad

ówn  Ludowe Zespo y Sportowe w Warszawie. Tematem seminarium by a
wspó praca z samorz dem w zakresie finansowania sportu.
- 11 grudnia: - odby o si  spotkanie zarz dów Kó  Gospody  Wiejskich oraz spotkanie
integracyjne u Starosty Nowomiejskiego,
- 12 grudnia odby o si  posiedzenie wszystkich Komisji, wspólnie z so tysami omawiano
projekt bud etu,
- 12 grudnia, Wójt uczestniczy  w otwarciu wystawy fotograficznej pod nazw  „Nowe
Miasto Lubawskie - dziedzictwo kulturowe w rejonie”,
- 13 grudnia w Olsztynie odby o si  spotkanie z pos em Stanis awem elichowskim i
Wicemarsza kiem Województwa, w sprawie funduszy unijnych w przysz ych latach.
- odby  si  Zarz d Zwi zku Gmin Ziemi Nowomiejskiej,
- 15 grudnia odby  si  IX Powiatowy Zjazd Zwi zku Ochotniczych Stra y Po arnych,
Wójt ponownie zosta  wybrany Przewodnicz cym Zarz du Zwi zku Powiatowego OSP,
- 18 grudnia dokonano uzgodnie  w Komendzie Powiatowej Pa stwowej Stra y
Po arnej w sprawie planu pracy Zarz du Miejsko-Gminnego OSP na rok 2007,
- 20 grudnia: -odby a si  Powiatowa Rada Zatrudnienia,
                     - Wójt zatwierdzi  odbiór robót zwi zanych z realizacj  programu
oszcz dno ciowego w zakresie o wietlenia drogowego, wymieniono 161 lamp

wietleniowych na energooszcz dne.
- 21 grudnia, Wójt uczestniczy  w spotkaniu op atkowym organizowanym przez
Wojewod  i Marsza ka Województwa.
- 22 grudnia Wójt bra  udzia  w spotkaniu u Starosty Nowomiejskiego z udzia em
Wojewody Warmi sko-Mazurskiego, który poinformowa  o planach budowy obwodnicy
Nowego Miasta Lubawskiego i Lubawy.
- 28 grudnia odby o si  posiedzenie Komisji Bud etu i Mienia Komunalnego.

Ad 6
Zapytania i wnioski:

Radny Cezary Kawiecki zg osi  spraw  usuni cia zag bie  w pasie drogowym drogi
wojewódzkiej, po przeciwnej stronie, wybudowanego chodnika w Pacó towie. Radny
zapyta  równie  o zaawansowanie prac nad modernizacj  rzeki Groblica.
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So tys wsi Gry liny wnioskowa  o sprawdzenie stanu hydrantów.

Radny Edmund M drzycki w imieniu zawodników zapyta , dlaczego na turnieju
pi karskim o puchar Wójta nie ma grochówki, natomiast na turnieju stra ackim jest.

Ad 7
Podj cie uchwa y w sprawie zmiany bud etu gminy na rok 2006.

Proponowane zmiany omówi a Skarbnik Gminy Ewa pi ewska, jak w za czniku do
uchwa y.

Do zmian nie zg oszono pyta  i uwag.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie podj a uchwa  nr III/11/06 zmieniaj
uchwa  nr XXX/145/05 z dnia 29.12.2005r. w sprawie uchwalenia bud etu Gminy
Nowe Miasto Lubawskie na 2006r. Uchwa a stanowi za cznik nr 3.

Ad 8
Podj cie uchwa y w sprawie uchwalenia bud etu gminy na rok 2007.

Wójt poinformowa , e w zwi zku z tym, i  Rada zrezygnowa a z podwy ki podatków na
rok przysz y, projekt bud etu zosta  opracowany w oparciu o dotychczasowe stawki
podatków. Przedstawi  ogólne informacje o dochodach gminy, inwestycjach
planowanych na 2007 rok oraz mo liwo ciach uzyskania dotacji z funduszy unijnych.
Wójt wyrazi  zaniepokojenie z powodu opó nie  w rozpatrywaniu wniosków o
dofinansowanie inwestycji, Urz dzie Marsza kowskim oraz realizacj  inwestycji
planowanych w ramach Programu Regionalnego Rozwoju Warmii i Mazur i
poinformowa , e nie b dzie pieni dzy na ma e inwestycje. Wojewoda Warmi sko-
Mazurski na spotkaniu u Starosty Nowomiejskiego uzna , e sprawa budowy obwodnicy
Nowego Miasta Lubawskiego to nie jest sprawa gmin.
Wójt poinformowa , e w wydatkach bie cych planowana jest wietlica w Tylicach, do
30 czerwca zostanie opracowana dokumentacja na budow  drogi Nawra-Ustronie,
Pustki-Ruda i kompleksowo dróg wewn trznych w Jamielniku na osiedlu cz cym si  z
drog  Jamielnik – Gry liny, budowa tej drogi nadal jest na li cie rezerwowej. W
projekcie przewidziana jest droga w kierunku ko cio a i poczty w Jamielniku. W razie
pojawienia si  mo liwo ci wnioski zostan  sporz dzone. W Jamielniku powstanie nowe
osiedle (80 dzia ek), pomiary geodezyjne wiosn . Niezb dne jest wygospodarowanie
rodków na doko czenie budowy drogi do Kaczku.

Radna Barbara Grzywacz wyrazi a zaniepokojenie z powodu braku rodków na ma e
inwestycje, sprawa ta na pewno dotyczy równie  innych gmin. Mo e dobrze by oby
gdyby w sprawie dróg i obwodnicy stanowisko zaj  Zwi zek Gmin Ziemi Nowomiejskiej
i skierowa  do Wojewody.
Ponadto radna zg osi a wniosek o doko czenie budowy chodnika wzd  drogi
powiatowej w kierunku dworca PKP w Jamielniku.

Radny Zbigniew Wi niewski zapyta , w jaki sposób b dzie ustalane, które wsie
otrzymaj  place zabaw, planowanych jest 5.

Wójt odpowiedzia , e sprawa jest otwarta.
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Skarbnik Gminy Ewa pi ewska stwierdzi a, e planowane jest 50 tys.z . by  mo e
wystarczy, aby pozosta e 7 wsi otrzyma y place zabaw.

Sekretarz Gminy Renata Sli ewska wyja ni a, e rodzaj urz dze  do wyposa enia
placu zabaw jest uzgadniany z so tysem lub radnym i zale y od wielko ci wsi.

Radny Zdzis aw Makowski stwierdzi , e w sprawie bud etu Pan Wójt poradzi sobie
znakomicie, jak zawsze, mam zaufanie do Pana Wójta.
W sprawie dróg, radny proponowa , aby w przysz ci rozwa  ci g dróg Gry liny -
Lekarty-Skarlin w kierunku lasu.
Radny stwierdzi , e projekt bud etu, który otrzymali wcze niej, ró ni si  od dzisiejszej
propozycji, np. kwot  rezerwy, czy wielko ci  dochodu z podatku od nieruchomo ci,
dlaczego nie zosta  rozwini ty § 2 – wynagrodzenia.

Skarbnik Gminy Ewa pi ewska odpowiedzia a, e w za czniku nr 2 do uchwa y
„plan wydatków” obejmuje rozliczenia wynagrodze  ogó em, dlatego nie ma potrzeby
zawierania tych danych w uchwale, jak poprzednio, takie s  wymagania Regionalnej
Izby Obrachunkowej.

Radny Zdzis aw Makowski stwierdzi , e porównuj c z poprzednimi latami wydatki na
wynagrodzenia rosn  systematycznie o oko o 500 tys.z . Kwota na wynagrodzenia
wykazana w tej tabeli wynosi 5 850 442 z ., czyli jest mniejsza od dotychczasowych
tendencji.

Skarbnik Gminy Ewa pi ewska wyja ni a, e poprzednio wynagrodzenia
wykazywane by y cznie z pochodnymi, a teraz pochodne wykazywane s  oddzielnie i
wynosz  1 178 512 z . W sprawie ró nic w wysoko ci podatku od nieruchomo ci
wyja ni a, e projekt opracowany przez Wójta bazuje na maksymalnych stawkach
dlatego, e nie wiadomo jak  wysoko  podatków uchwali rada, pó niej projekt jest
korygowany w oparciu o stawki uchwalone.

Skarbnik Gminy Ewa pi ewska odczyta a opini  Regionalnej Izby Obrachunkowej w
sprawie bud etu gminy na rok 2007.

So tys wsi Gry liny zapyta , czy gmina przewiduje remonty dróg t uczniem oraz
zwi kszenie ilo ci lamp o wietleniowych.

Radny Roman Sienkowski, w zwi zku z tym, e Wójt uczestniczy  w spotkaniu z
Wojewod , zapyta , czy  plany budowy chodnika w Bratianie.

Wójt odpowiedzia , e w 2006 roku zainstalowano 58 nowych lamp, co kosztowa o
ponad 60 tys.z . Kilka lamp na przysz y rok mo na zaplanowa . W sprawie chodnika
odpowiedzia , e podczas spotkania okoliczno ciowego nie by o okazji rozmawia  z
Wojewod  w tej kwestii. W poprzedniej kadencji kilkakrotnie prowadzone by y rozmowy
i nale oby zwi kszy  ilo  wyst pie  do Krajowej Dyrekcji Dróg i Autostrad, w
bud ecie tej inwestycji nie mo e by .

Radny Roman Sienkowski wyrazi  niezadowolenie z powodu projektu budowy drogi na
Ustronie, gdzie mieszka 5 mieszka ców, a nie planuje si  dróg osiedlowych w
Bratianie.

Wójt odpowiedzia , e sprawa drogi na Ustronie jest nieza atwiona od dwóch lat, w
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najbli szych miesi cach Rada przeanalizuje plan rozwoju lokalnego i dokona
niezb dnych zmian.

So tys wsi Tylice –od stacji wodoci gowej do Pana Turulskiego by  pod czany
przewód ziemny, uszkodzona zosta a linia telefoniczna, ekipa rozkopa a, wykonali

cza, ale wykopy nie zosta y zasypane, woda z rynny z dachu ze wietlicy cieka do
tego kana u na z cza, kto ma t  spraw  za atwi .

Wójt opowiedzia , e Kierownik Gospodarstwa jest zorientowany w sprawie.

Kierownik odpowiedzia , e zajmie si  spraw .

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y w sprawie
uchwalenia bud etu gminy na rok 2007.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie (nie by o g osów przeciwnych i
wstrzymuj cych si ), podj a uchwa  nr III/12/06 w sprawie uchwalenia bud etu
gminy na 2007r. Uchwa a stanowi za cznik nr 4.
W g osowaniu bra o udzia  14 radnych.

Ad 9
Podj cie uchwa y w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi zywania
Problemów Alkoholowych na rok 2007.

Projekt programu omówi a Sekretarz Gminy Renata Sli ewska, jak w za czniku do
uchwa y.

Radna Barbara Grzywacz poprosi a o bli sze informacje na temat Klubu Integracji
Spo ecznej.

Kierownik Gminnego O rodka Pomocy Spo ecznej poinformowa a, e Klub ma na
celu aktywizacj  spo eczn  i zawodow  grupy osób zagro onych wykluczeniem
spo ecznym. Na terenie gminy jest sporo osób, które nigdy nie pracowa y, albo

ugotrwale pozostaj  bez pracy i z pokolenia na pokolenie utrzymuj  si  tylko z
pomocy spo ecznej. Dzia alno  ma na celu zapobieganie wch aniania tych osób w
sfer  pomocy spo ecznej. Przewiduje si  zaj cia z psychologiem, pedagogiem i
pracownikiem socjalnym, dla 30 osób przez pó  roku. Klub zamierza skorzysta  ze
rodków Marsza ka Województwa i Wojewody Warmi sko-Mazurskiego.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y w sprawie
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi zywania Problemów alkoholowych na rok
2007.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie (nie by o g osów przeciwnych i
wstrzymuj cych si ), podj a uchwa  nr III/13/06 w sprawie Gminnego Programu
Profilaktyki i Rozwi zywania Problemów Alkoholowych na rok 2007. Uchwa a
stanowi za cznik nr 5.

W g osowaniu brali udzia  wszyscy radni.

Ad 10
Podj cie uchwa y w sprawie delegowania przedstawicieli do Stowarzyszenia Gmin,
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Miast i Powiatów Dorzecza Drw cy.

Wójt zaproponowa  radn  Halin  Wolsk  jako przedstawiciela do Stowarzyszenia.

Radna Halina Wolska wyrazi a zgod .

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara zaproponowa  Pana Wójta.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie (nie by o g osów przeciwnych i
wstrzymuj cych si ), podj a uchwa  nr III/14/06 w sprawie wyznaczenia
przedstawicieli do Stowarzyszenia Gmin, Miast i Powiatów Dorzecza Drw cy.
Uchwa a stanowi za cznik nr 6.

Ad 11
Podj cie uchwa y w sprawie wyznaczenia przedstawicieli do Zwi zku Gmin Ziemi
Nowomiejskiej.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara poinformowa , e na podstawie Statutu
Zwi zku Gmin, Rada Gminy na wniosek Wójta, który jest przedstawicielem Gminy z
mocy prawa, wyznacza dwóch przedstawicieli do Zwi zku.

Wójt zaproponowa  Przewodnicz cego Rady Gminy Miros awa Wodar  i radnego
Cezarego Kawieckiego.

W/w wyrazili zgod .

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie (nie by o g osów przeciwnych i
wstrzymuj cych si ), podj a uchwa  nr III/15/06 w sprawie wyznaczenia
przedstawicieli do Zwi zku Gmin Ziemi Nowomiejskiej. Uchwa a stanowi
za cznik nr 7.

Ad 12
Podj cie uchwa y w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania, przyznawania i
wyp acania nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego oraz okre laj cego tryb i kryteria
przyznawania nagród dla nauczycieli zatrudnionych w szko ach prowadzonych przez
Gmin  Nowe Miasto Lubawskie.

Dyrektor Gminnego Zespo u O wiaty Krystyna Danielewska poinformowa a, e zmiana
projektu, omawiana na spotkaniu Komisji w dniu 12 grudnia br., dotycz ca nie
opiniowania nagrody Wójta przez zwi zki zawodowe zosta a przez nie zaakceptowana i
podpisana. Innych zmian nie by o.

Pyta  i uwag nie zg oszono.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y.
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W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie (nie by o g osów przeciwnych i
wstrzymuj cych si ), podj a uchwa  nr III/16/06 w sprawie ustalenia regulaminu
wynagradzania, przyznawania i wyp acania nauczycielskiego dodatku
mieszkaniowego oraz okre laj cego tryb i kryteria przyznawania nagród dla
nauczycieli zatrudnionych w szko ach prowadzonych przez Gmin  Nowe Miasto
Lubawskie. Uchwa a stanowi za cznik nr 8.

Ad 13
Odpowiedzi na zapytania i wnioski udzieli  Wójt:
- sprawy zg oszone przez radnego Kawieckiego zostan  skierowane odpowiednio do
Zarz du Dróg w Nidzicy i Zarz du Melioracji i Urz dze  Wodnych w Ostródzie,
- w sprawie grochówki na zawodach pi karskich Wójt odpowiedzia , e organizatorem
jest Rada Gminna Ludowych Zespo ów Sportowych, inicjatywa i koszty do nich nale .

W sprawie przegl du hydrantów odpowiedzi udzieli  Kierownik Gospodarstwa
Pomocniczego – przeprowadza si  je raz w roku, przewa nie w maju, 4 by y
uszkodzone przez w cicieli gruntów. Najcz ciej s  to uszkodzenia mechaniczne.
Ustalony zostanie harmonogram przegl du i mo na wskaza  osoby, które maj  w nich
uczestniczy .

So tys wsi Gry liny stwierdzi , e hydrant obok agronomówki jest nadal niesprawny.

Radny Roman Jadanowski uwa a, e Ochotnicza Stra  Po arna powinna
dysponowa  korkiem do hydrantu, bo najcz ciej ich nie ma.

Kierownik odpowiedzia , e korki do OSP zostan  dostarczone, a za uszkodzenia
urz dze  wodoci gowych przepisy przewiduj  kary pieni ne, ale musz  by
wiadkowie zdarzenia.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara uwa a, e za uszkodzenie hydrantu
znajduj cego si  na gruntach powinien zap aci  w ciciel, bo nikt inny nie móg  go
uszkodzi .

Ad 14
W zwi zku z wyczerpaniem porz dku obrad, Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw
Wodara, zamkn  obrady III Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w
Mszanowie.

sekretarz obrad                                                       Przewodnicz cy Rady Gminy

Roman Jadanowski                                                         Miros aw Wodara


